
PROTOKÓŁ 

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

 z dnia 13 grudnia 2012 r. 

 

1. Obrady otworzył Przewodniczący Rady, w których uczestniczyli wszyscy członkowie Komisji – 

lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

2. Zaproponowany porządek spotkania rozszerzono w pkt-e 2 – „Zaopiniowanie projektów 

uchwał w sprawie:” o kolejne podpunkty: 

2 – 4/ - przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Czernica, 

2 – 5/ - Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Narkomanii na 2013 rok. 

Ponadto, do porządku obrad dodano punkt o brzmieniu: Sprawa komunikacji na terenie 

Gminy Czernica. 

Zmieniony porządek obrad został przyjęty 15 głosami i stanowi zał. nr 2 do protokołu. 

Głos zabrała radna Maria Marcinów-Maciejczyk i stwierdziła, że w magazynie 

„Wrocławianin”, w nr 12, ukazał się  artykuł Wójta Gminy p. Stefana Dębskiego, który od 

dłuższego czasu  przebywa na zwolnieniu lekarskim – jest nieobecny w pracy  i zapytała  

zastępcę Wójta p. Mariana Zarasia – kto obecnie rządzi Gminą: Wójt p. Stefan Dębski, czy 

Zastępca Wójta p. Marian Zaraś. Radna dodała, że Pan  S. Dębski udzielił wywiadu w swoim 

gabinecie i   mieszkaocy Gminy myślą, że Wójt  S. Dębski pracuje i rządzi Gminą, a nie 

Zastępca Wójta p. M. Zaraś. 

Zaznaczyła, że jest to wywiad nierzetelny, gdyż p. S. Dębski stwierdził, „…że na początku roku 

za najważniejsze priorytety inwestycyjne uznano inwestycje drogowe…”. Zdaniem radnej M. 

Marcinów-Maciejczyk jest to nieprawda, gdyż w roku 2012 r. nie zrealizowano żadnej 

inwestycji drogowej. 

Zwróciła się do Zastępcy Wójta, by tę sprawę wyjaśnił. 

p. Marian Zaraś odpowiadając stwierdził, że Wójt Stefan Dębski jest na zwolnieniu lekarskim, 

ale  miał pełne prawo udzielid wywiadu i złożyd mieszkaocom życzenia świąteczne. 

     3.    Komisje zaopiniowały projekt budżetu Gminy Czernica na 2013 rok. 

            Głos zabrała p. Skarbnik i poinformowała, że projekt budżetu Gminy Czernica na 2013 rok  

              przekazano radnym 16 listopada 2012 r. Poszczególne Komisje Rady pracowały nad  

              projektem budżetu,  wypracowały wnioski, z którymi powinni zapoznad się wszyscy radni  i je     

              przegłosowad. Na ich podstawie powstanie właściwy projekt budżetu Gminy na 2013 rok. 

              Wnioski Komisji przedstawiła Wiceprzewodnicząca Rady. W trakcie dyskusji ustosunkowano  

              się do  nich w następujący sposób: 

1/ ująd w zadaniach inwestycyjnych termomodernizację  budynku szkoły w Czernicy. 

Głos zabrał p. Piotr Golus i wyjaśnił, że istnieje pewna szansa, aby ocieplenie budynku  szkoły 

połączyd z wykonaniem kotłowni i na oba zadania wystąpid z wnioskiem do funduszu 

norweskiego. Gmina może uzyskad dotację na ten cel w wysokości 50% wartości zadania. 

Dyrektor Gimnazjum w Czernicy p. Katarzyna Bieszczad poinformowała, iż od przyszłego 

sezonu grzewczego szkoła będzie ogrzewana gazem i należy pilnie ocieplid budynek. 

p. Skarbnik stwierdziła, iż Rada musi zdecydowad, czy „wchodzimy” w tę inwestycję.  

Potrzebne też będzie dołożenie do budżetu Gimnazjum w Czernicy  kwoty 460.000 zł. 

Radny Piotr Zakręta wystąpił z propozycją, aby zabezpieczyd w budżecie pełną kwotę na 

termomodernizację budynku szkoły w Czernicy. 



Komisje postanowiły jednogłośnie, aby w projekcie budżetu Gminy Czernica na 2013 r. ująd 

zadanie – termomodernizacja budynku szkoły w Czernicy. 

2/ rozpoznad, czy istnieje możliwośd zwolnienia z opłat za zużycie wody i odprowadzania 

ścieków jednostki organizacyjne Gminy Czernica lub obniżenia tych opłat. 

Radca prawny Urzędu Gminy p. Małgorzata Biernacka wyjaśniła, że bez uchwały Rady Gminy 

nikogo nie można zwolnid z w/w opłat. Z tytułu zwolnienia, ZGK będzie miał obniżone 

dochody o ok. 50.000 zł. Koszty te należy uwzględnid w cenie wody. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kamieocu Wr. ustosunkowała się do dużej ilości zużycia 

wody w Szkole i wyjaśniła, skąd to wynika: 

-  jest duże zużycie wody przez ORLIK,  

-  z powodu wynajmu sali gimnastycznej,  

-  dużej liczby uczniów. 

Zaznaczyła, że instalacja wodna jest w dobrym stanie technicznym i nie mają miejsca żadne 

wycieki wody. 

Po zapoznaniu się z danymi, Komisje postanowiły negatywnie ustosunkowad się do wniosku 

Komisji Budżetu i Finansów z dnia 30.11.2012 r. w sprawie zwolnienia z opłat za zużycie wody 

i odprowadzanie ścieków jednostki organizacyjne gminy Czernica. 

3/ radna Sabina Jasioska przypomniała o wniosku w sprawie przedstawienia  ewidencji 

działao prowadzonych w świetlicach wiejskich w 2012 roku 

Radna Maria Marcinów-Maciejczyk podkreśliła, że skoro wszyscy rozliczają się z opłat, to i 

dochody uzyskane z wynajmu świetlic  winny byd odprowadzane do gminy. 

Zastępca Wójta p. Marian Zaraś wyjaśnił, że jest przygotowany regulamin korzystania ze 

świetlic wiejskich i od 1 stycznia 2013 r. opiekunowie tych świetlic będą ewidencjonowad 

działalnośd prowadzoną w świetlicach. Do tej pory nie było takiego obowiązku. 

4/ wyjaśnid, kto jest odpowiedzialny za brak poinformowania dyrektorów jednostek 

organizacyjnych Gminy na temat podpisania umowy z nowym dostawcą energii elektrycznej. 

Głos zabrał p. Piotr Golus i poinformował, że nowa firma zaproponowała niższą cenę za 

dostawę energii elektrycznej. Przetarg odbył się 15 listopada br. Wszyscy dyrektorzy 

jednostek przygotowywali dokumentację do przetargu i powinni o tym wiedzied, że zmieni 

się dostawca energii. Jednostki, które mają ważne umowy z dotychczasowym dostawcą 

energii, nie podpiszą nowych umów, bo za zerwanie umowy są naliczane kary. 

Po zapoznaniu się z danymi stwierdzono, że niektóre jednostki, np. Szkoła w Chrząstawie, 

będą płacid kary za zmianę dostawcy energii. 

Radna M. Marcinów-Maciejczyk podkreśliła, iż należy wyciągnąd konsekwencję w stosunku 

do pracowników, którzy nie  dopełnili  formalności związanych z przepływem informacji na 

powyższy temat i będą płacone kary. 

5/ czy w projekcie budżetu Szkoły Podstawowej w Kamieocu Wr. są ujęte środki za wynajem 

sali gimnastycznej 

p. Skarbnik wyjaśniła, że środki za wynajem sali gimnastycznej są ujęte w dochodach Gminy 

w wysokości 50 000 zł. 

6/ wyjaśniono sprawę planowanego  wzrostu zatrudnienia w roku 2013 w Zakładzie 

Gospodarki Komunalnej w Czernicy  - wyjaśnienia złożył Dyrektor ZGK p. Adam Drzazga. 

Poinformował, że zmiany  w zatrudnieniu niezbędne są z powodu: 

- zmiany organizacji pracy w sekcji – ścieki, tj. obsługa oczyszczalni ścieków i sieci kanalizacji, 

zgodnie z przepisami KP; 

- zapewnienia bezpieczeostwa pracy zgodnie z wytycznymi inspektora ds. bhp; 



- konieczności wprowadzenia efektywniejszego monitoringu – przeglądu i napraw urządzeo 

(obecnie jest 79 pompowni i oczyszczalnia); 

- uzupełnienia zatrudnienia, w związku z przejściem na emeryturę 2 pracowników; 

- uzupełnienia zatrudnienia dla „martwego” etatu z powodu choroby pracownika; 

- konieczności zatrudnienia pracownika ds. ochrony środowiska. 

 Natomiast wzrost wynagrodzeo wiąże się z nowymi etatami, nagrodami jubileuszowymi dla 

5 pracowników,  odprawą emerytalną. 

W trakcie dalszej dyskusji wysunięto wniosek, aby złożyd  informację do Biura Rady  dot. ilości  

zatrudnienia i wynagrodzeo w Zakładzie Gospodarki Komunalnej w Czernicy, z podziałem na 

poszczególne komórki organizacyjne. 

Przedstawid informację  przez p. Marię Kozakiewicz dot. ilości zatrudnienia oraz wysokości 

wynagrodzeo w placówkach oświatowych, z podziałem na nauczycieli, pracowników 

administracyjnych i pracowników obsługi. 

7/ uzasadnid planowany wzrost zatrudnienia w 2013 r. w GBP w Czernicy. 

Powyższe uzasadnienie przedstawiła dyrektor GBP w Czernicy p. Halina Tokarz. 

Poinformowała, że wzrost zatrudnienia o  0,5 etatu planowany jest w  Bibliotece w Kamieocu 

Wr.- razem będzie  2 etaty. Biblioteka ta pełni rolę biblioteki szkolnej, będzie czynna do godz. 

19.00, również w sobotę. 

Radni zaproponowali, aby w Bibliotece w Chrząstawie Wlk. było 1,5 etatu, a radny Piotr 

Zakręta wysunął wniosek, aby w  Bibliotece w Jeszkowicach był  1 etat. 

Reasumując, radna M. Marcinów-Maciejczyk stwierdziła, by w GBP w Czernicy zachowad 10 

etatów. Dyrektor Biblioteki zna oczekiwania Rady i zrobi tak, by wszyscy byli zadowoleni. 

8/ dokonad analizy kosztów  związanych  z ogrzewaniem budynków gminnych, w związku z 

podłączeniem do sieci gazowej. 

Sprawę powyższą przedstawił i omówił p. Piotr Golus. Poinformował, że zmiana ogrzewania 

szkoły i świetlicy środowiskowej w Czernicy jest wymuszona zamknięciem kotłowni przy WZŁ 

w Czernicy z dniem 30 kwietnia 2013 r. Budynki te zostaną bez ogrzewania.  

W świetlicach wiejskich w Gajkowie i Krzykowie brak było jakiegokolwiek ogrzewania. 

Doraźne ogrzewanie tych budynków elektrycznymi nagrzewnicami nie ma ekonomicznego 

uzasadnienia. 

Świetlica w Jeszkowicach jest ocieplona od wewnątrz, jednak ogrzewanie gazowe będzie 

taosze od elektrycznego. 

W GOPS w Czernicy, szkole i remizie  OSP w Kamieocu Wr. konieczna jest wymiana palników 

z olejowych na gazowe. Tu szybko możliwe są do odzyskania nakłady poniesione na zmianę 

palników. 

Przestarzałe kotły należy wymienid w budynku Urzędu Gminy, w siedzibie Policji w Kamieocu 

Wr., remizie OSP w Nadolicach Wlk oraz instalację grzewczą w siedzibie ZGK w Ratowicach. 

Powyższa wymiana wiąże się z dużymi nakładami finansowymi. 

Po przeliczeniu danych, p. P.Golus stwierdził, że ogrzewanie gazowe jest o 30% taosze od 

olejowego i o 50% taosze od elektrycznego. 

9/ w budżecie Gminy Czernica na 2013 r. zrezygnowad z wykonania przyłączy gazu do: 

- budynku Policji w Kamieocu Wr. 

- do GOPS w Czernicy, 

- do budynku po byłej Kuźni w Kamieocu Wr., 

- do świetlicy w Nadolicach Wlk i w Jeszkowicach. 

p. P. Golus wniósł uwagę do zadania – rezygnacja z  wykonania przyłącza do budynku po byłej 

Kuźni w Kamieocu Wr. Świetlica wiejska i pomieszczenie po byłej Kuźni stanowią jeden 



obiekt. Jest opracowana dokumentacja na remont i ogrzewanie całego budynku. Zadanie to 

kwalifikuje się na dofinansowanie z PROW-u  i Gmina wystąpi z wnioskiem o dotację. Koszt 

zadania jest oszacowany na kwotę 215 tyś. zł netto. 

Pozostałe obiekty mają ogrzewanie, ale należy pomyśled, by zmienid je na  gazowe, taosze. 

 Wiceprzewodnicząca Rady odczytała pismo Dyrektora Szkoły Podstawowej w 

Kamieocu Wr. z dnia 7.12.2012 r. dot. prośby o przeanalizowanie i podjęcie decyzji w sprawie 

przyłączenia budynku szkoły do instalacji gazowej. Ogółem koszt inwestycji, tj. wykonanie 

dokumentacji, przyłącza i wymiana palnika jest szacowany na kwotę 108.000 zł.  Szkoła 

ogrzewana jest olejem opałowym; ogrzewanie gazem przyniesie  30% oszczędności. 

Radna M. Marcinów-Maciejczyk poparła wniosek Dyrektora Szkoły. 

10/ uzasadnid planowany wzrost zatrudnienia w roku 2013 w stołówce szkolnej w Czernicy 

oraz celowośd zakupu zamrażarki. 

Dyrektor Gimnazjum w Czernicy wyjaśniła, iż prośba o zwiększenie zatrudnienia w stołówce 

szkolnej jest spowodowane systematycznym zwiększeniem ilości przygotowywanych 

posiłków. W chwili obecnej stołówka wydaje 370 posiłków, w tym 190 posiłków jest 

dowożonych w termosach do szkól na terenie gminy. 

Na wyposażeniu stołówki jest dzierżawiony sprzęt firmy NORDIS, która jest dostawcą 

mrożonek. Gdy nastąpi zmiana dostawcy spowodowana ustawą o zamówieniach publicznych, 

firma zgodnie z umową wymówi umowę dzierżawy. 

11/ uzasadnid, czy  zamiana obsługi księgowej, prowadzonej bezpośrednio w szkołach,  na 

wspólną w Urzędzie Gminy,  przyniesie oszczędności. 

Głos zabrała p. Skarbnik i wyjaśniła, że idea zatrudnienia księgowych w szkołach była taka,  by 

racjonalnie wydawad środki. Nie widzi możliwości obsługi placówek oświatowych  przez 

księgowośd Urzędu Gminy, gdyż jest za mało etatów. Należałoby  w tym celu utworzyd 

osobną jednostkę organizacyjną, której koszt funkcjonowania byłby większy, niż płace 

księgowych w szkołach. 

Zdaniem dyrektorów szkół, zamiana obsługi księgowej wpłynie niekorzystnie na jakośd pracy 

szkół i nie przyniesie oszczędności  ( zostały poniesione koszty na programy, komputery itp. ). 

Za przyjęciem wniosku by uzasadnid, czy  zamiana obsługi księgowej, prowadzonej 

bezpośrednio w szkołach, na wspólną w Urzędzie Gminy,  przyniesie oszczędności głosowało 

10 radnych,  5 wstrzymało się od głosu. 

12/ zamrozid podwyżki płac w roku 2013 we wszystkich jednostkach organizacyjnych gminy,  

w Urzędzie Gminy oraz podwyżkę diet dla radnych i sołtysów. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

13/ stworzyd  rezerwę w budżecie Gminy na 2013 rok dla placówek oświatowych na: 

odprawy i urlopy zdrowotne. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

14/ fundusz nagród w roku 2013, we wszystkich jednostkach organizacyjnych gminy, w 

Urzędzie Gminy, utworzyd  z planowanego funduszu płac  w wysokości 2%. 

Wniosek przegłosowano jednogłośnie. 

15/ negatywnie ustosunkowad się do prośby Dyrektora Przedszkola w Czernicy o zwiększenie 

etatu intendenta. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

16/ przedstawid, jaki będzie koszt utrzymania jednego dziecka w przedszkolu po utworzeniu 

Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Czernicy. 

Wniosek przegłosowano jednogłośnie. 



17/ wykonad chodnik w 2013 r., przy szkole w Kamieocu Wr.,  ze środków powstałych z 

wynajmu sali gimnastycznej w Kamieocu Wr. 

Wniosek przegłosowano jednogłośnie. 

18/ z projektu budżetu Gminy na 2013 rok wykreślid zadanie – budowa ul. Stawowej w 

Nadolicach Wielkich. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 8 radnych, przeciw – 3, 3 radnych wstrzymało się od głosu. 

19/ negatywnie ustosunkowad się do wniosku Komisji Oświaty i Komisji Budżetu z dnia 

7.12.2012 r. w sprawie zatrudnienia dla potrzeb szkół jednego psychologa, informatyka, 

prawnika, bhp-ca. 

Przez aklamację, wniosek  został przyjęty przez  wszystkich  radnych. 

20/ rozeznad sprawę  przeprowadzenia wspólnego przetargu dla wszystkich jednostek 

organizacyjnych Gminy i Urzędu Gminy na usługi internetowe, dostarczenie środków 

czystości, artykuły biurowe, tonery itp. 

Głos zabrał p. P. Golus i stwierdził, że nie będzie ekonomicznego efektu przetargu, ze względu 

na dużą różnorodnośd przedmiotów zamówienia.  Ponadto, procedura przetargowa może 

trwad nawet do 2 miesięcy, ze względu na możliwośd odwołania. Gdy pojawi się koniecznośd 

dokupienia towaru, trzeba zrobid zamówienie uzupełniające u tego samego dostawcy, co jest 

kolejnym utrudnieniem.  Należałoby dzielid zamówienie na mniejsze,  a wtedy  oferty nie 

będą taosze od cen na rynku.  

Według rozeznania,  zamówienie  w formie zapytania ofertowego  przynosi najlepsze efekty 

finansowe. 

21/ w projektach budżetowych  jednostek organizacyjnych gminy, Urzędu Gminy na 2013 rok 

– w paragrafach – „inne”  i „pozostałe” - wykreślid zaplanowane środki lub przedstawid 

uzasadnienie koniecznych wydatków. 

Wniosek przyjęto przez aklamację. 

22/ zaplanowad koszt prenumeraty  czasopism we wszystkich szkołach na terenie Gminy w 

roku 2013 do wysokości 2.500 zł. 

Wniosek przyjęto przez aklamację. 

Głos w dyskusji zabrał Przewodniczący Rady, który  stwierdził, że organizacja pracy 

Urzędu Gminy powinna byd zmieniona. Jego zdaniem, piątek bez klienta nie zdaje egzaminu. 

Biuro podawcze i Urząd stanu cywilnego powinny byd czynne raz w tygodniu do godz. 17.00-

18.00 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że po przeprowadzonych badaniach, w ramach ISO, 

zaproponowano jeden dzieo wolny od klienta, by pracownik mógł spokojnie napisad np. 

decyzję. W piątki pracownicy pracują również w terenie. Na koniec roku zostanie wykonane 

zestawienie – jaki ogrom pracy wykonują pracownicy. 

Dla klientów Urzędu są podane w BIP-e  telefony, można się zapytad, umówid z 

pracownikiem. 

Gdy w środy Urząd był czynny od godz. 9.00  do  17.00 – naruszony był dobowy wymiar 

pracy.  

p. Piotr Golus przedstawił propozycje wniosków do Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich,  w ramach naboru uzupełniającego w styczniu 2013 r. Możliwośd dofinansowania 

wynosi 50% 

Na dofinansowanie kwalifikują się następujące inwestycje: 

- modernizacja świetlicy wiejskiej w Kamieocu Wr. wraz z pomieszczeniem po byłej Kuźni, 

- wykonanie oświetlenia  drogowego: ul.  Odrzaoskiej  w Łanach,  ul. Krzykowskiej w 

Nadolicach Małych,  ul. Leśnej w Dobrzykowicach,  ul. Wojnowickiej w Jeszkowicach. 



Szczegółowe dane w powyższej sprawie stanowią zał. nr 3 do protokołu. 

p. Skarbnik wyjaśniła, iż na podstawie przegłosowanych wniosków przygotuje zmiany w  

projekcie budżetu Gminy Czernica na 2013 rok. 

3. Komisje zaopiniowały projekty uchwał w sprawie: 

1/ zmiany budżetu Gminy Czernica na 2012 rok 

Projekt zmian budżetu Gminy na 2012 r. przedstawiła i omówiła p. Skarbnik.  

Zmiany  te wynikają z: 

1/ zwiększenia subwencji oświatowej o kwotę 120.163 zł i  powiększenia  dochodów w dziale 

758, rozdz. 75801 §2920 

2/ uruchomienia rezerwy subwencji ogólnej dla Gminy Czernica w wysokości 28.105 zł i  

powiększenia  dochodów w dziale 758, rozdz. 75802 §2750. 

3/ zaplanowania kwoty 3.700 zł z tytułu umów darowizny, 

4/ przyznania przez PZU w Oławie  4.000 zł na rzecz zwiększenia bezpieczeostwa na terenie 

Gminy. 

5/ zaplanowania 2.000 zł tytułem wpłaty firmy „Libet” na rzecz sołectwa Gajków, na zakup 

akordeonu. 

6/ zaplanowania kwoty 7.000 zł w dziale 852, rozdz. 85212, w §2360. 

7/ obniżenia dochodów w zakresie sprzedaży mienia komunalnego o kwotę 979.078 zł. 

8/ rozwiązania kwot  rezerw celowych niewykorzystanych do kooca roku budżetowego – 

rezerwa nr 1 – 1.810 zł, rezerwa nr 2 – 73.000 zł 

9/ pomniejszenia wydatków  na budowę kanalizacji w Nadolicach Wlk. o kwotę 840.000 zł. 

Kwota ta zostanie zaplanowana w roku 2013 jako dokooczenie finansowania już zakooczonej 

inwestycji. 

10/ powiększenia wydatków budżetu o łączną kwotę 60.570 zł. 

W trakcie dyskusji wysunięto następujące wnioski: 

a/  radna Sabina Jasioska poinformowała, że GOPS w Czernicy realizuje projekt systemowy od 

2008 r., w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki i wyraził zamiar kontynuacji 

projektu w latach 2013-2014. Warunkiem udziału w projekcie jest spełnienie wymogów 

finansowych, tj. posiadanie wkładu własnego w wysokości 15%. 

W tej sprawie zostanie przygotowany projekt uchwały.  

Po  zapoznaniu się z danymi, pozytywnie do powyższego ustosunkowało się 8 radnych, 2 - 

wstrzymało się od głosu. 

b/  przedstawid  - na co będzie wydatkowana kwota 6.000 zł, która została zaplanowana na 

potrzeby profilaktyki alkoholowej. 

Innych uwag do projektu zmian budżetu nie wniesiono. 

Budżet po zmianach wyniesie: dochody – 36.268.649,89 zł, w tym dochody bieżące – 

33.812.582,89 zł, dochody majątkowe – 2.456.067 zł, Wydatki – 39.539.549,89 zł, w tym 

wydatki bieżące – 31.393.479,89 zł, wydatki majątkowe – 8.146.070 zł. Przychody – 

5.120.900 zł, rozchody – 1.850.000 zł. 

Projekt uchwały stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

2/ wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Czernica w latach 2012 – 

2021 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła p. Skarbnik. Zmian tych dokonano ze względu na 

zmiany budżetu Gminy Czernica, w zakresie dochodów i wydatków, uaktualniono kwoty do 

wysokości zgodnych z projektem budżetu po zmianach. W związku z korektą wydatków 

budżetu pomniejszono limit wydatków o kwotę 840.000 zł na budowę kanalizacji sanitarnej 

w Nadolicach Wlk. 



Ogółem kwota wydatków majątkowych przeznaczona na realizację przedsięwzięd na rok 

2012 wyniesie 6.412.052 zł, limit na wydatki bieżące wyniesie 436.831 zł 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady. Pozytywnie powyższy projekt 

zaopiniowało 8 radnych, 2 – wstrzymało się od głosy – stanowi on zał. nr 5 do protokołu. 

3/ zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy Czernica na rok 2013 

Projekty planów pracy Komisji Rady przygotowały poszczególne Komisje Rady. 

Projekt uchwały stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

4/ ustalenia wysokości opłat obowiązujących na terenie cmentarza komunalnego w 

Wojnowicach. 

Projekt opłat za cmentarz komunalny w Wojnowicach został szczegółowo omówiony na 

posiedzeniu Komisji Zagospodarowania Przestrzennego… Rady i pozytywnie zaopiniowany. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został on 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

5/ przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Czernica 

Projekt regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Czernica przedstawiła i 

omówiła p. Małgorzata Dąbrowska – pracownik Urzędu Gminy ds. ochrony środowiska. 

Poinformowała, że w myśl przepisów ustawy, do kooca bieżącego roku, należy taki regulamin 

uchwalid. 

Radna Katarzyna Moroz zaproponowała, aby w §11 pkt-cie  1, ppkt h wykreślid wyrażenie: 

„….pod warunkiem…” - Komisje przez aklamację poparły propozycję radnej. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został on 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

6/ Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii 

na 2013 rok 

Powyższy punkt, Komisje postanowiły jednogłośnie wykreślid z porządku obrad. 

4. Podjęto temat komunikacji gminnej na terenie Gminy Czernica. 

W trakcie dyskusji radna Anna Jezierska i Magdalena Brandys wysunęły wniosek, aby 

przywrócid kurs autobusu 855 o godz. 4.50 w Gajkowie oraz kursy autobusów do Ratowic. 

Wniosek  został przegłosowany jednogłośnie. 

Radna Maria Marcinów-Maciejczyk zaproponowała, by omówienie spraw dotyczących  

komunikacji gminnej przesunąd na  inne posiedzenie Komisji Rady. 

5. W sprawach różnych podjęto następujące tematy: 

1/ p. Jacek Krasicki zapoznał Komisje ze sprawami związanymi z  ustawą śmieciową. 

Poinformował, że Związek Międzygminny Ślęza-Oława przygotował niezbędne projekty 

uchwał, tj. regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie Związku Międzygminnego 

Ślęza-Oława, wzór deklaracji, opłaty za wywóz śmieci. 

Według analizy ekonomicznej, opłaty te nie powinny byd wyższe od kwoty 14,45 zł od osoby 

miesięcznie – od śmieci segregowanych i 18,09 zł od śmieci niesegregowanych. Stwierdził, że 

na dzieo dzisiejszy, jeszcze żadna gmina nie uchwaliła stawek. 

Odpady będą odbierane w każdej ilości: 1x na miesiąc – szkło, 1 x tydzieo – odpady ulegające 

biodegradacji i cała reszta. Odpady wielkogabarytowe, niebezpieczne będą składane w 

punkcie selektywnego zbierania odpadów komunalnych. 

Każdy mieszkaniec będzie miał obowiązek złożyd deklarację i w tym zakresie potrzebna 

będzie pomoc gminy, sołtysów, by  dotrzed do wszystkich mieszkaoców. 

Radna Anna Jezierska zaproponowała, aby Związek przygotował harmonogram działao na 

najbliższy czas. 



W trakcie dalszej dyskusji radni pytali, jaki podatek będą płacid rodziny wielodzietne,  co z 

kubłami na śmieci, gruzem budowlanym itp. 

p. J. Krasicki stwierdził, że w styczniu  2013 r. odbędzie się spotkanie z sołtysami, na którym 

zostaną przekazane działania podjęte przez Związek. W tej sprawie znajdą się też ogłoszenia 

na stronie internetowej, w prasie. 

2/ radna Sabina Jasioska zapytała o realizację planowanego remontu boiska w Czernicy, na 

który możemy ubiegad się o dofinansowanie z zewnątrz. 

p. Maria Kozakiewicz wyjaśniła, że zadanie to nie będzie realizowane w roku 2013, bo nie ma 

zaplanowanych w budżecie Gminy  środków ( potrzebne jest 300 tyś. zł ). Może byd 

realizowane w 2014 r., gdy znajdą się na ten cel fundusze. 

       6.   Na tym Przewodniczący Rady zamknął obrady Komisji. 

 

                                                                                         Protokołowała 

                                                                                       Barbara Listwan 

 

 


